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Protokół Nr XXI/16 
z  sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 26 lutego 2016  r.                                                                                                                                                                                     
 
 
 

Przewodnicz ący Rady  Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 830 w sali konferencyjnej Ratusza, na 
Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady dwudziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej VII 
kadencji.           
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.   
 
Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Lista obecności - stanowi załącznik Nr 1 
 

 Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Powołanie sekretarza sesji. 
3.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
1/ zmian w budżecie gminy w roku 2016; 
2/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w roku 2016; 
3/ planu pracy Rady Miejskiej na rok 2016;  
4/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla  
    działek o nr 95/1, 96/1, 96/2, 96/3, 97, 98 oraz dla części działek o nr 105 i 126 w obrębie Nowa       
    Bystrzyca, gm. Bystrzyca Kłodzka;  
5/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru  
    uzdrowiska Długopole – Zdrój – gmina Bystrzyca Kłodzka.                                                                                                                                                                                                                                 
4.  Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej. 
5.  Sprawozdanie ze średnich wynagrodzeń nauczycieli. 
6.  Zatwierdzenie protokołu z sesji. 
7.  Informacje Burmistrza. 
8.  Zapytania radnych. 
9.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
10.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
11.  Zamknięcie obrad.    
 
Przewodnicz ący Rady  podziękował Panu Kazimierzowi Kustrze za wieloletnią współpracę z Radą 
Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej oraz wręczył drobny upominek, a następnie oddał głos Panu 
Kamińskiemu, który podziękował w imieniu swoim, jak i wszystkich radnych za długoletnią współpracę. 
Burmistrz Bystrzycy Kłodzkiej, raz jeszcze podziękował Panu Kustrze za wieloletnią pracę na rzecz 
Gminy Bystrzyca Kłodzka.  
Przewodnicz ący Rady  zgłosił wniosek aby w porządku obrad w pkt 3 ppkt 6 uwzględnić projekt uchwały 
Rady Miejskiej w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej.  
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym 14 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 

 
  Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  

Przewodnicz ący Rady  przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji” i zaproponował, 
aby funkcję sekretarza pełnił radny – Leszek Stróż. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 

Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Leszka Stróża w głosowaniu wzięło udział                            
14 radnych, za oddano 14 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący Rady przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny być na 
piśmie.  
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Ad. 3. Podj ęcie uchwał w sprawach.  
1/ Przewodnicz ący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016. 
Burmistrz  – poinformowała, że w związku z wnioskiem dyrektora MGOK i oszczędnościami, jakie 
zostały po zakupie busa (kwota 3.928 zł) przewiduje się w projekcie uchwały zmianę zapisu: z zakupu 
samochodu na potrzeby MGOK na zakup 2 samochodów, w tym małego, używanego samochodu na 
cele statutowe jednostki. Ponadto projekt uchwały przewiduje udzielenie pożyczki dla MGOK                       
w Bystrzycy Kłodzkiej w kwocie 25.700 zł a także zwiększenie dochodów budżetowych po autopoprawce 
o kwotę 14.679 zł (otrzymane środki na pomoc dla Państwa Komornickich).  
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 24 lutego 2016 r. 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 
2016. (14 za, jednogłośnie) 
Mieczysław Kami ński – powiedział, że zmiany są zasadne i należy głosować za przyjęciem tego 
projektu uchwały. 
 
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XXI/181/16 
w sprawie zmian w bud żecie gminy na rok 2016 

  
  2/ Przewodnicz ący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2016-2027. 
Burmistrz  – poinformowała, że w związku ze zwiększeniem się kwoty budżetu i ujęciem pożyczki dla 
MGOK muszą być wprowadzone  zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bystrzyca 
Kłodzka na lata 2016-2027. 
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 24 lutego 2016 r. 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2016-2027. (14 za, jednogłośnie) 
Mieczysław Kami ński – dodał, że projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Bystrzyca Kłodzka przyjmujemy z dzisiejszą autopoprawką w kwocie 4.614 zł. 
 
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XXI/182/16 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej G miny Bystrzyca Kłodzka  

na lata 2016-2027 
 

3/ Przewodnicz ący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej na rok 
2016. 
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 24 lutego 2016 r. 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie planu pracy Rady Miejskiej na rok 
2016. (14 za, jednogłośnie). 
 
W związku z tym, że nie było dyskusji w temacie Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, podjęła:  
 
 

Uchwał ę Nr XXI/183/16 
w sprawie planu pracy Rady Miejskiej na rok 2016 

 
4/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek o nr ewid.: 95/1, 96/1, 
96/2, 96/3, 97, 98 oraz dla części działek o nr ewid.: 105 i 126 w obrębie Nowa Bystrzyca, gmina 
Bystrzyca Kłodzka. 
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Burmistrz  – poinformowała, że działki o nr ewid.: 95/1, 96/1, 96/2, 96/3, 97, 98 są w posiadaniu 
prywatnego inwestora. W 2013 roku zostało przyjęte studium dla Gminy Bystrzyca Kłodzka, a tereny 
należące do tego inwestora są zapisane w studium jako zabudowa mieszkaniowa, zagrodowa oraz 
usługowa, część terenu jest położona na obszarze określonym jako strefa zieleni - tereny lasów. 
Inwestor chce posadowić domy z całą infrastrukturą, zgodnie z tym co jest zapisane w studium. 
Władysława Płoch  – poinformowała, że Komisja Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy na posiedzeniu  
w dniu 25 lutego 2016 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek                    
o nr ewid.: 95/1, 96/1, 96/2, 96/3, 97, 98 oraz dla części działek o nr ewid.: 105 i 126 w obrębie Nowa 
Bystrzyca, gmina Bystrzyca Kłodzka. (5 za, jednogłośnie) 
 
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XXI/184/16 
w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania  
przestrzennego  dla działek o nr ewid.: 95/1, 96/1, 96/2, 96/3, 97,  98 oraz dla cz ęści                          
działek o nr ewid.: 105 i 126 w obr ębie Nowa Bystrzyca, gmina Bystrzyca Kłodzka. 

 
Aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych. 

 
5/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru uzdrowiska Długopole-Zdrój – gmina 
Bystrzyca Kłodzka. 
Burmistrz  – poinformowała, że Długopole-Zdrój jest miejscowością uzdrowiskową, dlatego też 
rygorystycznie są przestrzegane zapisy ustawy uzdrowiskowej, która warunkuje zagospodarowanie tego 
terenu. Uzdrowisko jest podzielone na strefy: A, B i C, stąd też są pewne obwarowania, które muszą być 
uwzględnione, szczególnie w strefie A i B. Komisja Uzdrowiskowa, Komisja Architektoniczno-
Urbanistyczna i wszystkie instytucje wymienione w ustawie zaopiniowały pozytywnie plan 
zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru uzdrowiska Długopole-Zdrój. Działki, które są        
w planie miejscowości Długopole-Zdrój, musiały być specjalnie wydzielone dla utrzymania zieleni, czy 
biologicznie czynne, w strefie A nie można tworzyć parkingów, tylko w poszczególnych pensjonatach czy 
szpitalach uzdrowiskowych jest przewidziana określona ilość miejsc parkingowych. Wszystkie wnioski 
mieszkańców i sołtysa o parkingi zostały uwzględnione w strefie B. Obszar zaznaczony na biało został 
wyłączony z planu, z tego względu, że właściciel terenu nie wyraził zgody na sfinansowanie mapy do 
celów projektowych. 
Władysława Płoch  – poinformowała, że Komisja Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy na posiedzeniu  
w dniu 25 lutego 2016 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru uzdrowiska Długopole-Zdrój – 
gmina Bystrzyca Kłodzka. (4 za, przy 1 wstrzymującym się) 
Mieczysław Kami ński – powiedział, że przy każdym planie zagospodarowania przestrzennego 
pojawiają się skutki finansowe. Gmina po uchwaleniu planu ma szereg obowiązków, jeżeli chodzi           
o infrastrukturę. Obowiązki w przypadku tego planu są wpisane w zał. nr 3. W momencie, kiedy plan 
stanie się obowiązujący to mieszkańcy będą się domagać od gminy budowy infrastruktury. W przypadku 
planu przestrzennego dla Długopola-Zdroju, z uwagi na to, że miejscowość jest uzdrowiskiem                      
to realizując plan gmina musi dopłacić ponad 2 mln. zł. Wyliczenie jest przykładowe. Radny Kamiński 
podkreślił, że plany trzeba uchwalać, ale trzeba pamiętać, jakie to rodzi skutki finansowe. Po lewej 
stronie planu są działki gminne np: 23UZ, 32UZ, które można sprzedać, by nadal miejscowość się 
rozwijała. Radny Kamiński spytał jaka jest wielkość tych działek? 
Burmistrz – powiedziała, że jest to obszar ok. 10 ha, a z uwagi na położenie w strefie A ma duże 
ograniczenia. W Długopolu-Zdroju powstała sieć kanalizacyjna, od której ZWIK będzie płacił podatek od 
nieruchomości. Jeżeli w planie grunty są przekształcane z rolnych na budowlane to wartość tych 
terenów wzrasta. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że będą kłopoty z interpretacją, którą zrobił pan planista, gdyż tego 
nie zaakceptuje wydział budownictwa w starostwie powiatowym. Budynek kina ma zapis: kulturalno-
usługowy, a pizzeria nie będzie mogła się przy takim zapisie rozbudować. Radny Piotrowski zauważył, 
że planista wpisuje do planu pod kątem technicznym, ale realia są inne. Podkreślił, również że próbował 
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na komisji planiście zwrócić uwagę na kilka rzeczy, a planista odwołał się do opracowań, które nie są 
źródłem prawa i starostwo ich nie uwzględni. W tym planie jest kilka rzeczy ciężkich do „strawienia”. 
Radny Piotrowski podkreślił, że rozumie, że czegoś nie można zrobić z uwagi na przepisy prawa, ale 
upór planisty jest dla niego niezrozumiały i w związku z tym nie zagłosuje za planem, tylko się wstrzyma 
od głosowania, bo wiedział, że to jest matematyka i ten plan i tak zostanie przyjęty. 
Burmistrz – powiedziała, że każdy plan ma pewne etapy, włącznie z konsultacjami z mieszkańcami, 
gdzie każdy ma prawo się wypowiedzieć. Problem pojawia się w chwili, gdy brak jest uwag we 
właściwym czasie, a pojawiają się w momencie, kiedy plan ma już być uchwalany. Jeżeli chodzi                     
o kinoteatr to właściciele sami złożyli wniosek do konserwatora zabytków i w taki sposób zostało to 
zapisane i nikt tego zapisu nie zmienił. W przypadku podniesienia kondygnacji jest sztywny zapis                          
w ustawie i w studium, stąd nie można wprowadzić żadnych zmian. 
Mieczysław Kami ński  – dodał, że plany zagospodarowania są zawsze dyskusyjne i dużo zależy od 
interpretacji. Rada Miejska w każdej chwili może zmienić plan zagospodarowania. Zapis 
charakterystyczny dla lokalnej architektury i dla budownictwa ziemi kłodzkiej jest wystarczający, bo 
innego zrobić nie można. Rada musi uchwalić plan, gdyż od tego zależy złożenie wniosków. Problem 
może być z obiektem kinoteatru, bo wszystko zależy od interpretacji, ale w razie potrzeby właściciele 
wystąpią o zmianę planu w tym zakresie. 
Burmistrz  – poinformowała, że co 4 lata plan zagospodarowania jest monitorowany i zmieniany przy 
uwzględnieniu wszystkich złożonych wniosków. W projekcie literalnie jest napisane odnośnie budynku 
kinoteatru, że dopuszcza się w istniejącym budynku remonty bieżące i konserwację oraz rozbudowę                 
i nadbudowę tylnej części budynku przy założeniu i zachowaniu istniejącego wyglądu części frontowej. 
Na część frontową, w której jest restauracja nie będzie zgody na rozbudowę. 
Dariusz Piotrowski – podkreślił że, w planie dla ośrodka szkolno-wychowawczego w Długopolu-Zdroju 
jest zapis, że w razie zmiany przeznaczenia obiektu dopuszcza się usługi związane z lecznictwem 
uzdrowiskowym. W momencie gdyby powiat chciał zlikwidować ośrodek gmina jako właściciel działki, nie 
zgodzi się. 
Burmistrz – powiedziała, że ośrodek szkolno-wychowawczy jest prowadzony przez starostwo 
powiatowe, ale budynek i działka jest własnością gminy Bystrzyca Kłodzka. Na komisji była propozycja 
by zostawić tylko zapis: usługi oświatowe, ale to w przypadku likwidacji ośrodka mogłoby być 
niekorzystne dla gminy, stąd propozycja by dopuścić usługi związane z lecznictwem uzdrowiskowym               
i ewentualnie w przyszłości, gdyby ośrodek został zlikwidowany na ten cel zbyć nieruchomość. Burmistrz 
podkreśliła, że powiat likwidując ośrodek nic nie zyska. 
Mieczysław Kami ński  – powiedział, że powiat w każdej chwili może zlikwidować ośrodek szkolno-
wychowawczy, stąd trzeba się zabezpieczyć i pozostawić aktualny zapis, bo jest prawidłowy. Na terenie 
ośrodka są dwie działki, jedna większa gminy z głównym budynkiem i mniejsza powiatu.  
Marian Adamów – zaznaczył, że gdy gmina przystępuje do zmiany przeznaczenia terenu to ogłasza to 
wszędzie, 90 % mieszkańców nie interesuje się tym, jedynie 10%, którzy chcą coś zmienić i mają jakieś 
plany. Ten plan trzeba uchwalić, choć ma drobne błędy. 
Burmistrz – powiedziała, że na działce, która jest za punktem aptecznym w Długopolu-Zdroju, była 
wcześniej wykonana koncepcja zagospodarowania tego terenu. Na wniosek mieszkańców na działce ma 
powstać „ryneczek” i na nim ma być umiejscowiony mały plac zabaw i siłownia zewnętrzna. Teren 
zielony za rzeką również można wykorzystać pod siłownię, gdyby były jakieś problemy                                   
w dotychczasowym miejscu. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że większa liczba mieszkańców nie interesuje się planami, ale w tym 
celu wybierają swoich przedstawicieli do rady czy sołectwa by dbali o ich sprawy. W statucie jest 
wpisane, że na parkingi przeznacza się nie więcej niż 10% miejsc, w przyszłości należałoby to zmienić. 
Burmistrz – odpowiedziała, że statut jest ograniczony ustawą uzdrowiskową. Jeżeli zmieni się ustawa 
wówczas będziemy mogli zmienić zapisy w statucie. Na dzień dzisiejszy nie jest to możliwe. 
 
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się  podjęła: 
 

Uchwał ę Nr XXI/185/16 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarow ania przestrzennego  

dla cz ęści obszaru uzdrowiska Długopole-Zdrój – gmina Bystr zyca Kłodzka 
 

6/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
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działalność Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej.  
Urszula Kular  – poinformowała, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 22 lutego 2016 r. 
dokonała szczegółowej analizy zażalenia złożonego przez Pana Jana Grabowskiego zam.                
ul. Łąkowa 9/11 m. 24, 50-036 Wrocław /zażalenie złożone 12.01.2016 do Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Wałbrzychu, przekazane do tut. urzędu w dn. 21.01.2016/ na brak działań Burmistrza 
Bystrzycy Kłodzkiej. Pan J. Grabowski na piśmie przedstawił zarzuty dotyczące bezczynności 
Burmistrza w przedmiocie wszczęcia postępowania w sprawie grobowca po zmarłym Ryszardzie 
Grabowskim. Komisja w oparciu o posiadaną dokumentację, wobec treści podniesionych przez Pana           
J. Grabowskiego w zażaleniu, po wysłuchaniu Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej oraz po wnikliwym 
zapoznaniu się z załączonymi dokumentami przez firmę Eden F.H.U. M.J.Łukawscy s.c. tj. adnotacji 
służbowej Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Kłodzku z dnia 23.12.2015 r. a także pisma 
Polskiego Stowarzyszenia Pogrzebowego w Warszawie z dnia 21.01.2016 r. i stwierdzeniu okoliczności 
faktycznych, stwierdza że objęte treścią zażalenia zarzuty faktycznie nie dotyczą sposobu wykonywania 
zadań przez Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej, w związku z powyższym brak jest podstaw do uznania 
zażalenia za zasadne.  
 Komisja w obecności 10 członków, 10 głosami za zawnioskowała do Rady Miejskiej  o uznanie 
zażalenia na Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej za bezzasadne.  
 
Mieczysław Kami ński  – powiedział, że sprawa Pana Grabowskiego toczy się już parę miesięcy                     
i związana jest z funkcjonowaniem cmentarza, którego właścicielem jest gmina Bystrzyca Kłodzka,                  
a zarządcą ZUK. Skarga na bezczynność Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej złożona do Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego została odesłana do gminy, ponieważ skargę na burmistrza rozpatruje Rada 
Miejska. Po przeanalizowaniu wszystkich spraw ta skarga jest bezzasadna, gdyż jest to konflikt 
pomiędzy Panem Grabowskim a firmą „EDEN”. W międzyczasie zmarła Jego mama i konflikt się 
pogłębił, ponadto Pan Grabowski wystąpił do gminy o umorzenie opłat cmentarnych. Skarga jest 
bezzasadna, bo uwagi są do firmy „EDEN” o wykonanie grobowca.  
 
Przewodniczy Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XXI/186/16 
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalno ść Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej 

 

  Ad. 4. Sprawozdanie z działalno ści Środowiskowego Domu Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej .  
Agnieszka J ędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu               
25 lutego 2016 r. przyjęła bez uwag sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Bystrzycy Kłodzkiej. (13 za, jednogłośnie) 
Przewodnicz ący Rady z uwagi na brak pytań i uwag, stwierdził, że Rada Miejska zapoznała się ze 
sprawozdaniem z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej. 

 
  Ad. 5. Sprawozdanie ze średnich wynagrodze ń nauczycieli.  

Burmistrz – poinformowała, że gmina w roku 2016 do 31 stycznia wypłaciła nauczycielom kwotę 
73.706,95 zł wynikającą ze sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach gminnych. Zaznaczyła jednocześnie, że na kwotę różnicy          
w poszczególnych stopniach awansu zawodowego złożyły się następujące kwoty: nauczyciele stażyści - 
348,91 zł, nauczyciele kontraktowi – 13.054,97 zł, nauczyciele mianowani – 3.227,89 zł, nauczyciele 
dyplomowani – 57.075,18 zł. Podkreśliła również, że karta nauczyciela reguluje przedmiotową kwestię, 
tzn. że jeżeli nauczyciel nie zarobił średniej na dany stopień awansu zawodowego, który posiada to tą 
różnicę gmina musi mu wypłacić.  

 
Agnieszka J ędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu               
25 lutego 2016 r. przyjęła bez uwag sprawozdanie ze średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2015 (13 za, 
jednogłośnie) 
Mieczysław Kami ński – zaznaczył, że w roku 2015 nauczyciele na poszczególnych stopniach awansu 
zarabiali następująco: nauczyciel stażysta – 2.717 zł, kontraktowy – 3.016 zł, mianowany – 3.913 zł, 
dyplomowany – 5.000 zł. W gminie przeważają nauczyciele dyplomowani, co jest dużym obciążeniem 
finansowym dla gminy. 
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Przewodnicz ący Rady z uwagi na brak pytań i uwag, stwierdził, że Rada Miejska zapoznała się ze 
sprawozdaniem ze średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2015. 
 
Ad. 6. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji ra dy.   
Przewodnicz ący Rady  zaproponował przyjęcie protokołu z XX sesji Rady odbytej w dniu 29 stycznia 
2016 r. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie. 
  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, przyjęła protokół z XX sesji Rady 
Miejskiej z dnia 29 stycznia 2016 r. 
 
Ad. 7. Informacje Burmistrza.   
1/ 02.02.2016 r. - odprawa w Komisariacie Policji w Bystrzycy Kłodzkiej z udziałem samorządu 
Międzylesia, Bystrzycy Kłodzkiej i Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji w Kłodzku p. Andrzeja 
Czerniatowicza. 
2/ 03.02.2016 r. - spotkanie z przedstawicielami firmy Philips w sprawie wymiany lamp ulicznych na 
oświetlenie ledowe. 
3/ 16.02.2016 r. - spotkanie z Posłem p. Ireneuszem Zyską.  
4/ 18.02.2016 r. - uczestnictwo w Targach Holiday Travel w Pradze na zaproszenie partnera z Usti 
n/Orlicą. 
5/ 19.02.2016 r. - pożegnanie pracownika odchodzącego na emeryturę p. Kazimierza Kustry, spotkanie 
p. Burmistrz Renaty Surmy z P.T. Wicedziekanem Aleksandrem Trojanem, Radą Sołecką Długopole 
Dolne, p. Pawłem Bojków, p. Martą Serafinowicz, p. Wiolettą Adamów, p. Andrzejem Janicą  i z radnym 
Andrzejem Gałanem, p. Prezes ZWIK Martą Konieczną – Morawą oraz p. Zastępcą Burmistrza Beatą 
Hucaluk- Szpanier w sprawie przyłączy do sieci kanalizacyjnej budynków w Długopolu Dolnym.    
6/ 22.02.2016 r. - spotkanie z Senatorem p. Aleksandrem Szwedem oraz spotkanie z  pp. Szczepanek                
z ulicy Senatorskiej w sprawie sprzedaży gruntów i pasa drogi należących do Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
7/ 23.02.2016 r. - spotkanie z Architekt p. Kają Lewandowską i Kierownikiem Wydziału Turystyki i Kultury 
Fizyczne j p. Ewą Koczergo w sprawie dokumentacji i wniosku o środki unijne na remont Góry Parkowej 
w Bystrzycy Kłodzkiej. 
8/ 24.02.2016 r. - spotkanie z p. Stanisławem Czajką Dyrektorem Departamentu Obszarów Wiejskich                  
i Zasobów Naturalnych a także spotkanie z Dyrektorem Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei we Wrocławiu 
p. Leszkiem Lochem w sprawie użyczenia działki DSDiK w Bystrzycy Kłodzkiej na wykonanie zjazdu do 
podstrefy ekonomicznej w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Burmistrz uzupełniła w/w informację, i poinformowała, że 17 marca br. odbędzie się spotkanie                         
w Lublinie z przedstawicielem Urzędu Marszałkowskiego w sprawie monitoringu i naboru wniosków do 
RPO, celem dofinansowania monitoringu. Aktualnie gmina posiada gotową dokumentację na monitoring 
Placu Szpitalnego, skrzyżowania ul. Wojska Polskiego, ul. Słowackiego, Jana Pawła II, części Osiedla 
Szkolnego (wyjazd z Hotelu „Abis”) i ul. Strażackiej. Są podejmowane działania, aby kamery najnowszej 
generacji, które mogą stanowić materiał dowodowy w sądzie, objęły też część Góry Parkowej.                       
Na spotkaniu w Długopolu Dolnym jeden z wykonawców przyłączy zaoferował kwotę 100 zł brutto za 
metr przyłącza wraz z pracami wykopowymi, materiałem, wykopaniem i zasypaniem. Kwota nie 
uwzględnia kosztów zakupu studzienek. W Długopolu Zdroju i Długopolu Dolnym będzie ok. 2000 m 
przyłączy, Stare Osiedle, ul. Leńskiego i ul. 1-go Sierpnia to ponad 1000 m przyłącza. Część 
mieszkańców wykona prace systemem gospodarczym, część otrzyma materiał z OPS w Bystrzycy 
Kłodzkiej. Burmistrz podkreśliła, że każdy przypadek będzie rozpatrywany indywidualnie, stąd Komisja 
Budżetu i Finansów na kolejnym posiedzeniu powinna wypracować stanowisko dotyczące wykonania 
przyłączy do kanalizacji na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka. Burmistrz poinformowała, że pracownicy 
gminy wycenili na prośbę radnych  pas drogi gminnej i grunty gminne, które mieszkańcy ul. Senatorskiej 
w Bystrzycy Kłodzkiej ogrodzili i użytkują jako ogródki. Propozycja Burmistrza dotyczy 
bezprzetargowego wykupu lub dzierżawy tych terenów za 50 % bonifikatą na korzyść mieszkańców. 
Największą działkę państwa Szczepanek wyceniono na 11.000 zł + koszty notarialne. Gdyby mogli 
skorzystać z 50% bonifikaty to koszt wykupu wyniósłby ich 5.500 zł. Burmistrz zaproponowała powrócić 
do tego tematu na następnym posiedzeniu komisji. Burmistrz przypomniała obecnym, że aglomeracja w 
gminie w chwili obecnej obejmuje 4 miejscowości: Bystrzycę Kłodzką, Długopole Zdrój, Długopole Dolne 
i Starą Bystrzycę. Aglomeracja, by nie płacić kar i tym samym, nie zwiększać stawki za wodę i ścieki, 
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musi być w 100 % skanalizowana i zwodociągowana, stąd propozycja, by Starą Bystrzycę wyłączyć                
z aglomeracji. Burmistrz poprosiła radnych, by zobowiązali ją do podjęcia działań w celu wyłączenia 
Starej Bystrzycy z aglomeracji. Podkreśliła jednak, że to wyłączenie wcale nie oznacza, że Stara 
Bystrzyca nie zostanie skanalizowana, wręcz przeciwnie, pojawi się możliwość skorzystania z większej 
ilości dofinansowań. Przypomniała również obecnym o problemie w Szklarce, która nie ma wody                   
i o konieczności bieżącej modernizacji już istniejących sieci wodno-kanalizacyjnych na terenie gminy.  
Mieczysław Kami ński  – podkreślił, że gmina poniosła koszty z tytułu wykonania dokumentacji dla Starej 
Bystrzycy. Chciałby się dowiedzieć, jakie są to koszty i jaki jest etap przygotowania dokumentacji?                
Czy zamiast Starej Bystrzycy do aglomeracji wpisane zostanie Międzygórze? 
Burmistrz – odpowiedziała, że każda miejscowość, która jest poza aglomeracją może być kanalizowana 
w każdej chwili. Dla Międzygórza Burmistrz zaproponowała lokalną oczyszczalnię ścieków. 
Marta Konieczna- Morawa – powiedziała, że aglomeracja początkowo obejmowała ok. 11 miejscowości 
w gminie i aby ustrzec się kar, należało niektóre z nich wyłączyć, by nie narazić mieszkańców na 
podwyższenie cen wody i ścieków. Miejscowości objęte aglomeracją mogą korzystać z dofinansowania 
na inwestycje z PO Infrastruktura i Środowisko z Funduszu Spójności. Miejscowości poza aglomeracją 
mogą korzystać z dofinansowania RPO, PROW i ze środków NFOŚ.  
Marian Adamów – powiedział, że jak jest projekt na Starą Bystrzycę, to może warto zrobić przejścia 
przed położeniem nowej drogi, by później nie niszczyć nowego asfaltu. 
Marta Konieczna- Morawa – odpowiedziała, że nie można zrobić samych przejść pod drogą, trzeba od 
razu wykonać sieć wodociągową lub kanalizacyjną albo obie jednocześnie. 
Burmistrz – odpowiedziała, że wniosek na środki transgraniczne dopiero będzie składany, a jak 
przejdzie to będzie wiadomo kiedy rozpoczną się prace. W chwili obecnej wiadomo, że prace potrwają 
ok. 3 lat i być może w tym czasie sieć kanalizacyjna w Starej Bystrzycy zostanie zrobiona. Burmistrz 
podkreśliła, że celem wyłączenia Starej Bystrzycy z aglomeracji jest uniknięcie ogromnych kar, które 
gmina będzie musiała zapłacić w przyszłym roku. 
Mieczysław Kami ński  – podkreślił, że dla Międzygórza trzeba opracować kilka wersji orientacyjnych, 
które określą związane z inwestycją koszty. 
Marian Adamów – poprosił, o zwołanie Komisji Budżetu i Finansów poświęconej wyłącznie tematyce 
wypracowania stanowiska dotyczącego wykonania przyłączy do kanalizacji na terenie gminy Bystrzyca 
Kłodzka oraz aglomeracji i wyjaśnienie, dlaczego sieć kanalizacyjna w Długopolu Dolnym nie została 
sfinansowana z innych projektów, choć były takie możliwości? 
Burmistrz – odpowiedziała, że środki z NFOŚ obejmują dofinansowanie 1.700 zł dla jednego 
mieszkańca, który mieszka sam i ma 100 metrów przyłącza, w tym podatek VAT nie jest kwalifikowany.  
Mieczysław Kami ński  – powiedział, że trzeba zrobić wszystko by zrealizować wymogi formalne                          
i uniknąć zwrotu 4,5 mln zł. Radny podkreślił, że prośba radnego Adamowa jest dobra. 
Dariusz Krzemi ński – poparł wniosek radnego Adamowa o przeprowadzenie oddzielnego posiedzenia 
komisji poświęconego wyłącznie  tematyce kanalizacji i zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji w tym 
temacie. 
Przewodnicz ący Rady  poddał wniosek radnego Krzemińskiego o zamknięcie dyskusji pod głosowanie.  

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym 12 głosami za, 2 głosami przeciwko,                           
przy 1 wstrzymującym się  wniosek przyjęła. 
 
Przewodnicz ący Rady  poddał wniosek Pani Burmistrz, aby wyłączyć Starą Bystrzycę z aglomeracji                       
i upoważnić Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej do działania w przedmiotowej sprawie w Urzędzie 
Marszałkowskim. 
 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym 12 głosami za, przy 3 wstrzymujących się  
wniosek przyjęła. 
 
Burmistrz – poprosiła obecnych o wyznaczenie terminu posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 
poświeconej tematyce wypracowania stanowiska dotyczącego wykonania przyłączy do kanalizacji na 
terenie gminy Bystrzyca Kłodzka oraz przeanalizowania obszarów aglomeracji. 
Janusz Gałan – zaproponował zorganizowanie posiedzenia na 4 lub 7 marca br.  
Burmistrz – poprosiła obecnych o wyznaczenie terminu posiedzenia Komisji na 4 marca br.  
Dariusz Piotrowski – poprosił o zorganizowanie posiedzenia komisji z rana albo po południu tego dnia, 
z uwagi na pracę radnych. 
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Janusz Gałan – potwierdził, że komisja odbędzie się 4 marca br. o godz. 8.00. 
Ad. 8. Zapytania radnych.   
Dariusz Piotrowski – zapytał na czym polegają analizy dla oczyszczalni ścieków, za które trzeba 
płacić? Stwierdził, że zakupione oczyszczalnie posiadają atesty. Poprosił o wszczęcie procedury zmiany 
uchwały dotyczącej określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy w zakresie 
dofinansowania budowy studni na potrzeby własnego gospodarstwa na terenie gminy Bystrzyca 
Kłodzka. Radny podkreślił, że aktualnie budowa studni nie wymaga ani zgłoszenia ani pozwolenia, 
niemniej trzeba uzyskać pismo ze starostwa. Radny poinformował, że w tym celu przygotował gotowy 
druk, który umieści na swojej stronie internetowej, by mieszkańcy mogli z niego korzystać, do momentu 
zmiany uchwały.  
Marta Koniczna-Morawa –  powiedziała, że od tego roku dla nowo tworzonych przydomowych 
oczyszczalni ścieków trzeba robić analizy ścieków, jeżeli miejscowość jest w aglomeracji to co miesiąc. 
Koszt takiej analizy to ok. 300 - 500 zł. Jeżeli miejscowość znajduje się poza aglomeracją to analizy 
trzeba robić 4 razy do roku.  
Burmistrz – zaznaczyła, że uchwała została podjęta wcześniej, zanim zmieniły się przepisy.  
Dariusz Piotrowski – zapytał kto będzie realizował program 500+ i czy coś wiadomo w sprawie naboru 
wniosków na parking oraz jakie prace udało się zrobić w strefie? 
Burmistrz – odpowiedziała, że w imieniu gminy program 500+ będzie realizował OPS w Bystrzycy 
Kłodzkiej. W 2016 r. do gminy na realizacje programu wpłynie kwota 7 mln 610 tys. zł, a 33 tys. zł już 
zostały przekazane na pierwsze  2 miesiące działania programu. Wniosek na parking został złożony                  
i czekamy na odpowiedź. Burmistrz odpowiedziała w sprawie strefy, że do 30 maja ma być gotowa 
dokumentacja na sieć kanalizacyjną i odprowadzenie wód deszczowych. Sieć gazowa jest wykonywana 
i do końca czerwca br. ma być wykonana. Z Tauronem ma się wkrótce odbyć spotkanie w sprawie 
doprowadzenia energii elektrycznej. 
Jan Krawczyk – podziękował Burmistrzowi, za interwencję w Zarządzie Dróg Wojewódzkich sprawie 
wycięcia drzew, krzewów i samosiejek na drodze nr 388 Bystrzyca Kłodzka – Polanica, gdyż wszystko 
zostało wykonane. Radny zapytał także, kto posprząta pozostałe śmieci. 
Burmistrz – odpowiedziała, że śmieciami zajmie się gmina.  
Mieczysław Kami ński – zapytał o 2 nowych pracowników w urzędzie i czy OPS zatrudni nowych 
pracowników do obsługi programu 500+. Czy pracownicy OPS zajmujący się programem dostaną 
dodatkowe wynagrodzenie?  
Burmistrz – odpowiedziała, że jednym z nowych pracowników jest Pan Bogusław Bieńkowski, który 
będzie prowadził Biuletyn Bystrzycki i został zatrudniony w miejsce Pana Kustry, który dzisiaj został 
pożegnany. Pan Paweł Błachowicz został pełnomocnikiem od osób niepełnosprawnych. Ponadto radni 
chcieli, aby w gminie była zatrudniona osoba odpowiedzialna za pozyskiwanie inwestorów do strefy i tym 
ma się zajmować Pani Dagmara Janiak, która w chwili obecnej zajmuje się zamówieniami publicznymi. 
OPS obsłuży program 500+ samo bez zatrudniania dodatkowych osób. 
Małgorzata Kuchejda – powiedziała, że program 500+ będzie realizowany przez pracowników ośrodka, 
za dodatkowym wynagrodzeniem z uwagi na doświadczenie pracowników. Do pomocy kancelaryjnej              
z biura pracy zostanie przyjętych dwóch pracowników interwencyjnych. Przez pierwsze trzy miesiące 
pracownicy OPS będą pracować dłużej. Od 1 kwietnia br. będą przyjmowane wnioski, choć ich 
dystrybucja rozpocznie się już w miesiącu marcu. 
Dariusz Krzemi ński -  zapytał czy pomoc w ramach programu 500+ wlicza się do dochodu? 
Małgorzata Kuchejda – odpowiedziała, że nie.  
 

  Ad. 9.  Informacje Przewodnicz ącego Rady.  
 Przewodnicz ący Rady  - poinformował, że do Biura Rady wpłynęły następujące pisma. Pierwsze pismo 
wystosował Pan Jan Malej, który jest niezadowolony z decyzji Komisji Budżetu i Finansów                               
o nieumorzeniu wysokości czynszu. Przewodnicz ący Rady  - poinformował, że kolejne pismo wpłynęło 
od Pani Beaty Wajdy i dotyczyło zwolnienia z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Przewodnicz ący Rady  - poinformował, że kolejne pismo dotyczy wspólnoty mieszkaniowej przy                    
ul. Osiedlowej 13 i 15 w Bystrzycy Kłodzkiej, której mieszkańcy zwracają bez załatwienia fakturę VAT         
nr 25 z 29 stycznia 2016 r. dotycząca bezumownego korzystania z hydroforni. Przewodnicz ący Rady  - 
poinformował, że ostatnie pismo wpłynęło od wspólnoty mieszkaniowej przy ul. Osiedlowej 13 i 15                  
w Bystrzycy Kłodzkiej, której mieszkańcy zwracają bez załatwienia fakturę VAT nr 68 z 04 lutego 2016 r. 
dotyczącą energii elektrycznej. 
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Ad. 10.  Sprawy ró żne i wolne wnioski.  
Burmistrz – zgłosiła wniosek, aby kluby sportowe mogły korzystać w miesiącu marcu br.  z orlika po 
godz. 18.00.  
 
Przewodnicz ący Rady   w związku z tym, że nie było uwag poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza 
o korzystanie przez kluby sportowe z boisk orlika po godz. 18.00. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie przyjęła wniosek. 
Burmistrz – poinformowała, że pozytywna decyzja Starosty Kłodzkiego w sprawie wycinki drzew                        
w Wójtowicach do 31 marca 2016 r. (4 szt. brzozy, 4 szt. świerka, 3 szt. wierzby, 3 szt. klonu, 1 szt. 
olszy i 1 szt. topoli) dotarła do urzędu 26 maja 2015 r. Pani wycięła niewiele, ok. 8m³ drzewa. Zapłaciła 
za to 378 zł i poprosiła o przedłużenie pozwolenia do 31 grudnia 2016 r. Urząd zwrócił się do starosty               
i jest zgoda na dalszą wycinkę na tej działce. 
 
Ad. 11.  Zamkni ęcie obrad.    
Wobec wyczerpania porządku obrad i braku uwag złożonych na piśmie sekretarzowi – Przewodniczący 
podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady 
dwudziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej VII kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej o godz. 1110. 
 

 
 

 

 


